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Plats och tid Gemaket 12:00-13:30 

  

   

Deltagare Hans Åberg (L) ordförande 

Paul Gustafsson (M) vice ordförande 

Masoud Zadeh (M) 

Morris Gardemeister (JENSEN)  

Ida Davidsson (JENSEN)  

Myra Sjölander (UBG)  

Alva Lundgren (Hagnässkolan) 

Emanuel (Hagnässkolan) 

 

  

Övriga deltagare Madelene Jigvall, sekreterare 
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§ 1 Ordförande informerar 

Hans Åberg (L), utbildningsnämndens ordförande informerar om vad 

ungdomsrådet är (se bifogad PP-presentation). 

 

§ 2 Vad vill vi använda ungdomsrådet till? 
Mötesdeltagarna diskuterade olika områden och frågor som berör ungdomarna 

i kommunen. Bland annat:  

- Den senaste PISA-undersökningen som visar att svenska 15-åringars 

kunskaper har kraftigt försämrats i matematik och läsförståelse. 

Dessutom syns en ökad skillnad i resultat mellan grupper av elever i 

olika socioekonomisk bakgrund.  

Studiero är en faktor som påverka all typ av inlärning. Många 

ungdomar i rådet, med något undantag, upplever stök och bråk i 

klassrummen vilket påverkar förutsättningarna för lärande. När det 

gäller matematiken är upplevelsen att det ofta går väldigt snabbt. Är det 

något som är svårt är det lätt att hamna efter på mycket. Proven är ofta 

väldigt omfattande och tar ofta upp saker man har lärt sig under lång 

tid, vilket gör det svårt att komma ihåg. Ungdomarna i rådet lyfter även 

att det i matematiken är många lärarbyten och ofta vikarier som 

kommer in. Alla lärare upplevs inte kunna lära ut på den nivån eleverna 

behöver. Vilket också försvårar inlärningen.  

Kommunen har tittat på nationella proven i matematik för årskurs 3 och 

sett att det finns elever som har svårt med matematiken. Den frågan 

kommer kommunen att jobba vidare med.  

Läsning är något som sker i någon form på alla skolor som 

representeras. Antingen via läsläxa eller genom läsning på lektionen. 

Boksamtal i helklass eller i grupp sker också under läsningens gång. 

Ungdomarna i rådet är överens om att detta är en jätteviktig fråga att 

jobba vidare med i de lägre åldrarna. Då det skapar en grund för alla 

ämnen. Ungdomarna i rådet upplever att digitaliseringen är en 

utmaning, få anteckningar och skrivuppgifter görs för hand.  

 

- Sprängningar och de senaste händelserna kopplat till gängkriminalitet 

skapar oro i samhället i stort.  

Ungdomarna i rådet påverkas och berörs av det som händer i 

kommunen. Några ungdomar har upplevt sprängningar på väldigt nära 

håll. Ungdomarna i rådet är överens om att det är pengar som triggar 

ungdomar att gå med i gäng. Men även möjligheten att bli sedd och få 

en tillhörighet.  
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Polisen hr besökt några skolor i samband med händelser i kommunen, 

men utöver det upplever ungdomarna att det är alldeles för få vuxna 

som pratar om vad som händer. Det tas inte upp på lektionen och det 

finns ingen möjlighet för ungdomarna att i skolan ventilera händelserna. 

Det riskerar att normalisera det som händer.  

Ungdomarna lyfter vikten av att prata mer om konsekvenserna av kriminella 

handlingar. Vad är det dom som gör detta riskerar. Det behöver jobbas mer 

med framtidstron hos alla. En framtidstro där arbete är i fokus. Idag när man 

ställer frågan ”Vad ska du bli när du blir stor?” får man ofta svaret ”Rik” men 

följdfrågan ”Vad ska du göra för att bli rik?” blir aldrig besvarad. 

 

Andra områden som lyfts som viktiga för ungdomsrådet att diskutera:  

- Framtiden 

- Stort fokus på betyg 

- Fritidsgårdar 

- Skollunchen 

- Få fler att engagera sig i skolan – viljan att gå till skolan 

- Aktiviteter efter skolan 

- Skolan 

- Kriminalitet 

 

§ 3 Hemuppgift 
Till nästa möte fick ungdomarna med sig två frågeställningar att ställa till de 

övriga elevrådsrepresentanterna:  

1. Vad är viktiga områden/frågor att lyfta i Ungdomsrådet?  

2. Studiero i klassrummet finns det för alla? 

- Hur kan alla vara en del av att skapa studiero? 

- Vad kan lärarna göra för att skapa studiero? 

- Vad kan eleverna göra för att skapa studiero? 

- Vad kan politikerna göra för att stötta skolorna i arbetet med 

studiero? 
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§ 4 Övriga frågor 
Inga övriga frågor.  

 

§ 5 Kommande möten 
• 12 februari, 13.30-15.00 

• 9 april, 13.30-15.00 

• 8 oktober, 13.30-15.00 

 


